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Kommunala pensionärsrådet 

12 september kl. 10:00-12:15, Falköpingssalen Stadshuset 

1. Föregående mötesanteckningar 

Genomgång av föregående mötesanteckningar. 

2. Information och dialog om nya rutiner kring sophantering 

Förbundsdirektör Pontus Düring närvarar för att informera och besvara frågor om de 

nya rutinerna kring sophantering i Falköpings kommun. 

 

De nya rutinerna innebär att A&ÅS har börjat samla in soptunnor med hjälp av 

sidolastare i stället för baklastare. Systemet är det mest använda i Sverige. Främsta 

anledningen till det nya arbetssättet är förbättrad arbetsmiljö men det är även mer 

kostnadseffektivt. 

 

Om kommuninvånare uppmärksammat problem med det nya systemet går det bra att 

höra av sig till A&ÅS kundtjänst. Personal kan komma ut och titta på alternativa 

lösningar och i särskilda fall kan baklastare användas. 

3. Information och dialog om Riktlinjer för tillgänglighet på hållplats samt  

digital p-skiva 

Trafikingenjör Thérese Broman ansvarar för trafikfrågor och kollektivtrafik i 

Falköpings kommun. Rådet informeras om en remiss om riktlinje för tillgänglighet på 

hållplatser som Västtrafik skickat ut. Riktlinjen fokuserar på barn, äldre och personer 

med funktionsvariationer varför rådets synpunkter är önskvärda.  

Rådet framför att det är viktigt att även hållplatser på landsbygden är tillgängliga. 

Rådet uppmanas att höra av sig senast den 25 september om det finns fler synpunkter 

att skicka med remissvaret.   

Vidare presenterar Thérese den digitala p-skiva som nu går att använda på vissa 

angivna kommunala parkeringsplatser (appen Parking Time Sweden). Aktuella 

parkeringsplatser där appen kan användas är markerade med en grön skylt. P-skivan i 

papp går fortfarande att använda. 

4. Information och dialog om ekonomiskt nuläge med fokus på  

socialnämndens budget 

Ekonomichef Magnus Fleischer presenterar det ekonomiska läget i kommunen. På 

grund av olika faktorer är situationen ansträngd, bland annat med anledning av 

inflation och minskat invånarantal. Inför kommande budgetår är förutsättningarna 

bättre med minskad inflation men fortsatt orosmoln kring befolkningsminskning. 

Ulf Johansson som är verksamhetschef för hemstöd och hemtjänst presenterar de tre 

besparingsåtgärder som beslutats i socialnämnden: 

- Avveckling av verksamheten trygg hemgång. 

- Brukartimmen tas bort och blir i stället 30 minuter resurstid. 

- Avveckling av aktivitetssamordnare 65+.  
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Socialchef Kristina Rosenberg meddelar att fler besparingar krävs. Socialnämnden 

har fattat beslut om några men fler åtgärder behövs. Det finns ytterligare förslag 

till besparingsåtgärder och dessa beslut fattas politiskt.  

 

5. Övriga frågor 

• Förtydligande om vilka nämnder som är representerade i rådet. Kommunstyrelsen, 

socialnämnden samt kultur- och fritidsnämnden har invalda representanter i rådet. 

Under mötet finns alla tre nämnder representerade. 

 

• Syftet med pensionärsrådet lyfts och mötesdeltagarna för dialog om på vilka sätt 

rådet kan vara en resurs och tillgång. Förvaltningar och nämnder uppmanas se 

möjligheter att involvera föreningarna i frågor som bedöms lämpligt. 

 

• Då flera frågor uppkommit om äldreomsorg beslutas att temat för rådets möte i 

november är äldreomsorg. Rådet får då återkoppling om arbetet i beredningen för 

framtidens äldreomsorg (BFÄ) och Camilla Eriksson från Rådet för främjande av 

kommunala analyser (RKA) bjuds in. Rådets möte den 28 november förlängs till 

att omfatta tre timmar med start klockan 09:00.  

 

• Fråga lyfts och mer information önskas om anhörigvårdare i kommunen. 

 

Svar: 

Falköpings kommuns anhörigstöd riktar sig till alla målgrupper och alla åldrar. Du 

som vårdar, hjälper eller stödjer en närstående äldre kan själv få stöd enligt lag 

genom råd, stöd och vägledning. Anhörigstödet vänder sig till alla anhöriga i alla 

åldrar som hjälper närstående som: 

 

▪ är långvarigt sjuka 

▪ är äldre 

▪ har en demenssjukdom/minnessjukdom 

▪ har en fysisk eller psykisk funktionsnedsättning 

▪ eller har en beroendeproblematik 

 

Stödet utformas efter den anhöriges behov och kan till exempel handla om 

enskilda samtal, avlösning i hemmet 12 timmar/månad eller att vara med i 

anhöriggrupper som anordnas efter efterfrågan och behov där man får möjlighet att 

träffa andra anhöriga i liknande situation och för att utbyta erfarenheter och få 

stöd. Ingen dokumentation förs och personalen har tystnadsplikt 

 

• Fråga lyfts om vad som händer med den gamla församlingslokalen.  

 

Svar: 

Centrala barn- och elevhälsan (CBE) använder den lokalen. 

 

 

Karola Svensson (C) 

Ordförande 
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